
Predstavenstvo SPPK s ministrom o Strategickom pláne

Posledné  tohtoročné  rokovanie  členov  Predstavenstva  Slovenskej  poľnohospodárskej
a potravinárskej komory sa uskutočnilo 30. novembra a to aj za účasti rezortného ministra Samuela
Vlčana, predsedu Výboru NR SR pre pôdohospodárstvo a životné prostredie Jaroslava Karahutu,
generálneho  riaditeľa  Pôdohospodárskej  platobnej  agentúry  Jozefa  Kissa  a  riaditeľa  Inštitútu
pôdohospodárskej politiky Jána Pokrivčáka.

Strategický plán

Minister pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Samuel Vlčan zhodnotil schválenie Strategického
plánu Spoločnej poľnohospodárskej politiky na roky 2023-2027. Strategický plán je podľa neho
dobrou správou pre slovenský vidiek. V období rokov 2023 – 2027 pôjde do slovenského
agropotravinárstva 3,38 mld. eur z európskych zdrojov a 866,8 mil. eur prispeje štát z vlastného
rozpočtu.  

„Verím, že dosiahneme to, čo potrebujeme. Presunom podpory od pestovania obilnín a olejnín do
špeciálnej rastlinnej výroby a živočíšnej výroby dosiahneme potrebnú zmenu, ktorú si všetci
prajeme,“ povedal na rokovaní predstavenstva minister Vlčan.

Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora privítala schválenie Strategického plánu.
Celkový dobrý dojem poľnohospodárom však pokazili najmä záverečné diskusie o nastavení
podmienok pre GAEC. Aj preto bude dôležité, aby Slovenská republika čím skôr využila možnosť
Strategický plán v tejto časti modifikovať.

Pred členmi predstavenstva a aj hosťami rokovania to uviedol predseda SPPK Emil Macho. Na
následnej tlačovej besede na Úrade vlády SR dodal, že poľnohospodári si uvedomujú nové povinnosti
súvisiace so zelenšou produkciou a výrobou potravín. Vyšší balík finančných prostriedkov bude za
zásluhy. "Pre nás je to dôležitá vec, pretože od nového roka už nikto nemôže obviňovať



poľnohospodára, že dostáva nejaké peniaze za ničnerobenie. Budeme mať menšie parcely, živočíšna
výroba a špeciálna rastlinná výroba dostanú maximum peňazí z toho, čo strategický plán umožňuje.
Je dobre, že sme sa ubrali touto cestou," dodal predseda Emil Macho.

tlačová beseda o Strategickom pláne SPP na Úrade vlády SR

Nutnosť modifikovať Strategický plán v časti GAECOV a ANC oblastí potvrdil aj predseda Výboru NR
SR pre pôdohospodárstvo a životné prostredie Jaroslav Karahuta. „Základ Strategického plánu je
veľmi dobre urobený. Nie je to síce dokonalý materiál, aby sme boli 100% spokojní. Treba však
dodať, že sa začal robiť minulý rok v júni. Za 12 mesiacov sme robili to, čo iné štáty robili roky,“
zdôraznil Jaroslav Karahuta.

Ďalšie témy rokovania Predstavenstva SPPK 

Diskusia s členmi predstavenstva sa v druhej časti týkala aktuálneho stavu výziev 4.1 a 4.2 pre
poľnohospodárov a potravinárov. Jozef Kiss, generálny riaditeľ Pôdohospodárskej platobnej agentúry
potvrdil, že finančná kompenzácia strát za tohtoročné extrémne sucho bude určite vyplatená do
konca tohto roka. Apeloval, aby poľnohospodári pribežne kontrolovali elektronické schránky a po
obdržaní zmluvy ju čím skôr podpísali a zaslali späť agentúre.



„Od prvého decembra začíname vyplácať priame platby. Určite nemôžu všetci poľnohospodári
očakávať, že 1.12. budú mať peniaze na svojich účtoch. Naši pracovníci vykonávajú krížové kontroly,
administratívne procesy sme zrýchlili, aby sme mohli v dohľadnej dobe uvoľniť čo najviac peňazí,“
dodal J. Kiss.

Diskusia s poľnohospodármi a potravinármi následne zahrnula aj tému podpôr do špeciálnej
rastlinnej výroby /najmä pre pestovateľov ovocia/, vytvárania odbytových združení či riešenia
podpory pre pekárov.

 


